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Vragen van het lid Van Velzen (SP)
aan de staatssecretaris van Justitie
over het experiment bij de
reclassering ter bestrijding van de
bureaucratie. (Ingezonden 25 mei
2009)

1
Waarom is het experiment bij de
reclassering met deels vrij te
besteden budget, ter uitvoering van
de motie-Van Velzen, later begonnen
dan de bedoeling was? Wat heeft dit
voor gevolgen voor de vier
maandelijkse rapportage van de
stuurgroep van de pilot? Wanneer zal
de Kamer voor het eerst over de
voortgang worden geïnformeerd?1

2
Bent u ervan op de hoogte dat de
reclassering in Eindhoven, waar de
reclasseringswerkers in het kader van
dit experiment nu meer vrijheid
hebben in bepaalde gevallen om
datgene te doen wat men in het
belang acht van het voorkomen van
herhalingscriminaliteit, nu zónder
extra geld of extra mensen méér werk
op zich nemen? Vindt u dat ook
bewonderenswaardig? Deelt u
tegelijkertijd ook de zorg dat deze rek
er misschien niet meer in zit
naarmate meer cliënten van de
reclassering onder de reikwijdte van
dit experiment gaan vallen? Is daar
rekening mee gehouden? Bent u
bereid daar waar nodig extra
middelen uit te trekken zodat de

medewerkers niet dankzij dit mooie
experiment met te veel extra
werkdruk belast worden?

3
Is er al meer duidelijk over de
onderzoeksopzet voor dit
experiment? Hoe gaat dit onderzoek
plaatsvinden en wanneer zal het van
start gaan?

4
Wat is de stand van zaken
met de overige maatregelen
die bij de verschillende
reclasseringsorganisaties zijn
genomen om de bureaucratie tegen
te gaan? Zijn hier al resultaten van te
melden? Zo niet, wanneer zal dat wel
het geval zijn?

1 Kamerstuk 29 270, nr. 24.

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Albayrak (Justitie) (ontvangen
30 juni 2009)

1
Het experiment is formeel van start
gegaan op 1 januari 2009.
Vanaf dat moment hebben de
reclasseringsorganisaties in de regio
Eindhoven de beschikking gekregen
over de vrije ruimte.
De reclasseringsorganisaties hebben
aangegeven dat zij enige tijd nodig
hebben gehad om deze vrije ruimte
daadwerkelijk te kunnen toepassen.
Niet voor iedere (ex-)justitiabele is
het benutten van de vrije ruimte
bijvoorbeeld zinvol en daarnaast

moet telkens beoordeeld worden
welke extra activiteiten nuttig zijn. De
vrije ruimte bevindt zich bovendien
buiten het justitiële kader, zodat de
extra activiteiten alleen kunnen
plaatsvinden op basis van
vrijwilligheid van de (ex) justitiabele.
De reclasseringsmedewerkers
hebben soms enige tijd nodig om
justitiabelen te motiveren alvorens zij
willen deelnemen.
Dit heeft geen gevolgen voor de
viermaandelijkse rapportage van de
stuurgroep. De stuurgroep moet haar
rapportage ongeacht deze vertraging
opstellen om te rapporteren wat de
stand van zaken is van het
experiment. Inmiddels zijn vanaf
1 mei 2009 concrete activiteiten
verricht in het kader van het benutten
van de vrije ruimte voor (ex-)
justitiabelen. Overigens duurt een
resocialisatietraject vaak minimaal
enige maanden, waardoor pas na
enige tijd duidelijk wordt hoe de vrije
ruimte wordt benut. Het onderzoek
naar het experiment zal moeten
uitwijzen hoe vaak de
reclasseringsmedewerkers
daadwerkelijk van deze ruimte
gebruik hebben gemaakt en op welke
wijze. Ik zal uw Kamer uiterlijk medio
2011 de resultaten van de evaluatie
toezenden. Als daar aanleiding toe is,
zal ik u eerder informeren over
tussentijdse resultaten.

2
De reclasseringsorganisaties hebben
mij laten weten dat meer
professionele ruimte juist efficiënter
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werken betekent.
Dit betekent in de ogen van de
reclasseringsorganisaties niet per
definitie extra geld. Niettemin ben ik
met u van oordeel dat de vrije ruimte
met voldoende waarborgen omkleed
moet zijn. Daarom heb ik in 2009
€ 300.000 voor het experiment
beschikbaar gesteld om de vrije
ruimte voor reclasseringswerkers
tijdens deze pilot te garanderen. Deze
middelen kunnen worden ingezet
voor extra menskracht en extra
activiteiten. Daarmee ga ik er van uit
dat de reclasseringsmedewerkers niet
als gevolg van het experiment met
teveel werk belast worden.
Daarnaast financier ik ook nog alle
aanvullende reïntegratieprogramma’s
of toeleidingen zorg die naar het
professionele oordeel van de
reclasserings-organisaties in het
kader van een lopend toezicht of
reïntegratieplan noodzakelijk zijn. De
extra kosten van menskracht voor
deze activiteiten zijn daarbij
inbegrepen. Tot slot is maximaal
€ 250.000 beschikbaar gesteld in
2009 voor praktische en
wetenschappelijke ondersteuning van
de reclasseringsorganisaties tijdens
het experiment.

3
De reclasseringsorganisaties worden
op dit moment bij het ontwikkelen
van de vrije ruimte begeleid door de
Hogeschool van Utrecht en de
Universiteit Utrecht.
De begeleiding is bedoeld om de
reclasseringsorganisaties te voorzien
van de benodigde wetenschappelijke
kaders om de vrije ruimte gericht en
verantwoord in te zetten voor het
terugdringen van recidive.
Vervolgens moet onderzocht worden
in hoeverre dit daadwerkelijk heeft
bijgedragen aan het bevorderen van
de reïntegratie van de justitiabelen en
het terugdringen van recidive. Deze
evaluatie zal starten in 2010 en wordt
uitgevoerd door het WODC.

4
Er wordt op dit moment samen met
de drie reclasseringsorganisaties
een analyse uitgevoerd hoe
vereenvoudiging van de
administratieve lasten het beste kan
plaatsvinden. Ik verwacht dit najaar
de eerste uitkomsten van de analyse
en deze zullen zoveel mogelijk
worden meegenomen bij de
uitvoering van het experiment. Op dit
moment wordt het aantal tijdrovende
interne goedkeuringsprocedures bij

de reclasseringsorganisaties al
verminderd. Daarnaast zullen zij in
2009 starten met de invoering van
een nieuw automatiseringssysteem.
Dit zal leiden tot aanzienlijk minder
registratiehandelingen door
reclasseringswerkers. Niettemin
neem ik uw eerdere suggestie over
om als onderzoeksvraag aan de
evaluatie toe te voegen welke regels
en afspraken onnodig belemmerend
of zelfs overbodig zijn.
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